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Uskoro naplata parkinga u Vrbasu

Vozovi otišli
problemi 
ostali

• Godišnja pretplata na parking mesto iznosiće 1.200 dinara, a za sat vremena od 30 do 40 di-
nara, u zavisnosti od zone parkinga.

Građani 
se žalili na 
neprijаtne 
mirise

U naselju Kolonija 
Šećerane
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Nezapamćeno interesovanje 

Minimalna cena rada
će iznosti 40.020 dinara

Održan koncert duhovnih i rodoljubivih 
pesаma u Vrbasu

Doneta konačna odluka o minimalcu za narednu godinu

Nova delatnost JKP “Komunalac” u Vrbasu

Štednja električne energije

Kula ugasila
dekorativnu rasvetu
Najbolja 
domaća rakija 
se pravi
u Srbobranu

Zapažene 
škole
iz naše 
opštine 
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Nije lako u eri liberalnog 
kapitalizma, tranzicje koja 
ovde smišljeno traje vanvre-
menski dugo, u društvu ras-
polućenihi  izgubljenih vred-
nosti sačuvati zdrav razum. 
Nije lako u eri gde je novac 
gospodar svih života, gde 
je vlast moć nad razumom, 
gde je sve manipulacija, ostati 
svoj i videti svojim očima. 
Radeći na raznim poslovima 
u borbi za zaradu i borbi za 
opstanak, gde se najčešće me-
sečno „gimnastičari“ na temu  
preživeti,  gde se minimal-
na zarada proglašava pove-
ćanom, a penzija stalno raste, 
dok u apoteci samo jedan lek 
kojim se lečite „pojede“ pove-
ćanje za penziju, gde obične 
potrebštine za hranu „pojedu“  
ovaj već povećani minima-
lac i to samo za deset dana 
pazarenja po supermarketi-
ma, ostati  svoj, zdrave glave 
i ostati na nogama. Dok veći 
broj zaposlenih i nezaposle-
nih građana, penzionera i 
svih ostalih u trci sa inflaci-
jom, u potrazi za jeftinijim 
proizvodima na akcijama, 
u potrazi za mlekom, u po-
trazi za normalnim pristoj-
nim životom najčešće gubi 
bitku, na drugoj strani po-
stoji i drugi sloj građana,  koji 
nema tih svakodnevnih ži-
votnih problema i koji može 
da se „komoda“ i baškari  
kako hoće. Međutim, nekima 
od njih malo je to, pa da oni 
mogu stalno da se „komoda-
ju“ svesni su da moraju ove 
prve da drže stalno u nekoj 
hipnozi. Svesni toga, ovima 
koji svakodnevno biju bitku 
za opstanak, nude razne 

vrste spasa i spasenja, koji 
podrazumevaju sve drugo, 
osim normalnog i pristoj-
nog života. Masama se nude 
laže i paralaže, razne mani-
pulativne pogodnosti, lažne 
emocije, vizije koje ih mogu 
spasiti, izbaviti... Ali nikako 
im ne nude bolji, kvalitetniji 
život, život koji sami ponuđa-
či spasa imaju. Da bi većina  
živela kao sav normalan svet, 
onda bi moćnici i manipula-
tori morali da otkinu mnogo 
od „svoga“ udobnog  života. 
I to nije zapravo od svoga, 
nego od onoga što su oteli 
upravo od onih kojima nude 
laž, manipulaciju i haluci-
naciju - zato su oni spasite-
lji. Kako u svemu tome saču-
vati zdravu glavu, opstati ne 
pokleknuti, ne posegnuti za 
iluzijama koje se nude, koje 
nude sve drugo osim boljeg 
života? Tako što je od pamti-
veka znano da je čoveka samo 
razum vodio napred, vodio 
ga ka progresu, izveo ga iz 
pećine, naučio da pali vatru... 
Samo znanje i obrazovanje 
su lek za bolest koja se zove 
zatupljivanje, obmanjivanje.  
Da nije bilo nauke i obrazo-
vanja danas bi se živelo bez 
struje, zemlja bi još bila ravna 
ploča. Jedina nada i vera su 
znanje i obrazovanje, iako 
nikada do sada čini se nije 
bilo tako uniženo, poniženo, 
skrajnuto... Svaki čovek je in-
dividua za sebe, nije kolektiv, 
nije stado, svaki čovek je gos-
podin pojedinac, pa je i gos-
podar svoga razuma, koji mu 
niko i ništa ne može oduzeti. 
Samo je bitka teška.

Folklorni ansambli koji ču-
vaju muzičko i kulturno na-
sleđe svih nacionalnih za-
jednica koje žive na ovom 
prostoru predstavili su se i 

ovog septembra publici u Vr-
basu. Na Trgu Nikole Pašića 
u okviru Panonskog vašara 
održana je  43. Festival fol-
klornih tradicija Vojvodine 
i 13. Festival dečjih izvornih 
ansambala. 

Okupilo se čak 84 sastava sa 
1.326 članova, iz više od 30 
vojvođanskih opština.

Manifestaciju je  otvori-
la  Tijana Aleksić, zamenica 
predsednika opštine Vrbas. 

“Tokom tri dana, od petka 
23, do nedelje 25. septembra, 
Vrbas je nesumnjiva presto-
nica folklora. Vrbas je pre-
stonica igre i pesme. Vrbas 
je prestonica vojvođanske i 
srpske tradicije.

Negujući različitost mi 
afirmišemo zajedništvo, a 
slaveći nasleđe prošlosti, mi 
popločavamo puteve buduć-
nosti.

Činjenica koja me poseb-
no raduje, i koja ukazuje da 

folklor, kao jedan od glav-
nih segmenata naše kultur-
ne baštine, ima dobru bu-
dućnost, jeste broj učesni-

ka na oba festivala”, rekla je 
Aleksićeva.

Ona je istakla da je Vrbas 
domaćin nekoliko značaj-
nih kulturnih manifestaci-

ja. “U našoj opštini održava 
se Festival poezije mladih, 
Nevenov festival dece pesni-
ka, Internacionalni festival 

sviranja na tradicionalnim 
instrumentima, svetkovi-
ne Dani žetve i U čast no-
vog hleba, Junski festival, 
koji predstavlja najvažniju 
turističku manifestaciju tog 
tipa u ovom delu Bačke. Vr-
bas je jedini grad koji ima 

spomenik guslama. I zato sa 
sigurnošću mogu da kažem 
da je opština Vrbas centar 
očuvanja tradicije i kultur-

nog nasleđa, kao i da će uvek 
biti pouzdan partner u pro-
gramima očuvanja i afirma-
cije kulturnog nasleđa svih 
nacionalnih zajednica”, za-
ključila je Aleksićeva.

U programu 13. Festivala 
dečjih izvornih ansambala, 
koji je održan u petak uče-
stvovala su kulturno-umet-
nička društva iz Čonoplje, 
Velike Grede, Кrčedina, Mla-
denova, Кisača, Bačke Topo-
le, Ruskog Кrstura, Gunaroša, 
Svetozara Miletića, Bačkog 
Monoštora, Кovačice, Idvora, 
Erdevika, Pivnica, Stanišića, 
Stare Pazove, Novog Oraho-
va, Stare Moravice, Ratkova, 
Sivca, Кovačice i Pančeva, 
dok su u programu 43. Fol-
klornih tradicija Vojvodine 
učestvovala društva iz Siv-

ca, Bačkog Brestovca, Banat-
skog Novog Sela, Bačke Topo-
le, Кljajićeva, Gajdobre, Stare 
Pazove, Nove Pazove, Bač-
kog Gračaca, Vojke, Mramor-
ka, Glogonja, Novog Oraho-
va, Stare Moravice, Bačkog 
Brestovca, Кule, Gunaroša, 

Inđije, Uzdina, 
Sombora, Šida, 
Sonte, Bačkog 
Brega, Prigre-
vice, Feketića, 
Bajše, Apatina 
i Padine. Orga-
nizatori smotre 
su Savez umet-
ničkog stvara-
laštva amate-
ra Vojvodine i 
Кulturni cen-
tar Vrbasa, dok 
su pokrovitelji 

festivala Pokrajinski sekreta-
rijat za kulturu, javno infor-
misanje i odnose sa verskim 
zajednicama i opština Vrbas.

43. Festival folklornih tradicija Vojvodine

• Tradicionalna smotra folklornih ansambala Vojvodine - Panonski va-
šar,  okupila je proteklog vikenda preko 1.300 učesnika iz mnogih voj-
vođanskih mesta.

Bitka za zdrav razum
Redakcijski komentar

Vrbas prestonica folklora
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• Godišnja pretplata na parking mesto iznosiće 1.200 dinara, a za sat vremena od 30 do 40 dinara, u zavisnosti od zone 
parkinga.

Uskoro naplata parkinga u Vrbasu

Do kraja godine u Vrbasu 
bi u centru grada trebalo da 
počne naplata parking me-
sta. Ovu delatnost sprovodi-
će JKP „Komunalac“.

Postojaće dve zone, žuta - 
uži centar,i plava zona koja 
če obuhvatati ostale delove 
grada. Naplata parking mesta 
biće kao i u ostalim gradovi-

ma na više načina. Postojaće 
naplata na sat, dva sata, dnev-
na, mesečna kao i godišnja 
pretplata na parking mesto. 
Cena za sat vremena u pla-

voj zoni iznosiće 30, u u žutoj 
zoni 40 dinara. Za stanare u 
zgradama gde će parking biti 
zoniran postojaće godišnja 
pretplata u iznosu od 1.200 

dinara. Parking se neće na-
plaćivati kod velike i male pi-
jace, Bolnice, Groblja... Pre-
ma rečima Igora Škundrića, 
direktora JKP „Komunalac“, 
sa naplatom parkinga poče-
će se za nekoliko meseci kada 
se obave sve neophodne pro-
cedure.
„Sa naplatom parkinga po-

čeće se za dva, do tri meseca. 
Neophodno je da se izmeni 
skupštinska odluka, pripre-
me, obeleže i urede parking 
mesta, odrede zone, postave 
znakovi...

Dali smo nalog da se ura-
di 150 znakova. Sve se radi 
planski i sistemski. Za ovaj 
posao nadlležni su stručnja-
ci koji rade na zoniranju i 
izradi parkinga u celoj Srbiji, 
radi se po elaboratu profeso-
ra sa Saobraćajnog fakulteta, 
Simeunovića, tako da će sve 
biti urađeno u skladu sa na-

crtom stručnih lica“, rekao je 
Škundrić. Kada sve bude za-
vršeno, pre zvanične naplate 

parking mesta, biće period 
prilagođavanja u trajanju od 
mesec dana.

Prema rečima Igora Škundrića, direktora JKP“Komuna-
lac“ prihod od naplate parking mesta nije motiv za ovu 
delatnost, cilj je, pre svega, da se urede parking prostori i 
samim tim reguliše saobraćaj u gradu.

Cilj je da se urede parking prostori

Nova delatnost Javno komunalnog preduzeća „Komunalac“

• Ubrzan razvoj softverskih rešenja za komunikaciju na daljinu, podstaknut virusom Covid 19, doveo je i do razvoja sof-
tvera za suđenje na daljinu. U želji da se ograniči broj ljudi u zatvorenom prostoru kako bi se izbegla mogućnost od za-
raze virusom Covid 19,  mnoge zemlje su omogućile suđenje na daljinu na početku covida, dok se u našoj zemlji u 2020. 
godini u preko 100 postupaka sudilo na daljinu.

Da li će se u Srbiji suditi na daljinu? 

Suđenje na daljinu je deo 
nacrta Zakona o izmenama 
i dopunama Zakona o par-
ničnom postupku koji bi tre-
bao stupiti na snagu u sep-
tembru ove godine. U čl. 107. 
ovog nacrta se navodi “ako 
obe stranke to zahtevaju sud 
će održati ročište upotrebom 
video konferencijske veze pu-
tem E-suda“.

Ukoliko ne bude postojala 
saglasnost strana u vezi suđe-
nja na daljinu sud će omogu-
ćiti strani koja zahteva učešće 
putem video konferencije da 
učestvuje na taj način na ro-
čištu koje se održava u zgra-
di suda. Suđenje na daljinu 
će ubrzati sudske postupke, 
smanjiti troškove postupka 
i doprineti efikasnosti pra-
vosuđa.

Iako još uvek postoji veli-
ki otpor pravne struke, sma-
tram da je suđenje na daljinu 
neizbežno, a samo je pitanje 
trenutka kada će početi u do-
voljnoj meri da se primenju-
je.  Na Pravničkoj večeri koju 
je Kec grupa organizovala u 

junu ove godine na temu su-
đenja na daljinu, učesnici su 
se složili da naše pravosuđe 
još uvek nije tehnički opre-
mljeno za realizaciju suđenja 
na daljinu i da će biti potreb-
no još vremena za punu pri-
menu najavljenih izmena Za-
kona o parničnom postupku. 
Jedna od tema Međunarod-

nog kongresa pravnika koji 
se od 13. do 17. decembra or-
ganizuje u Banskom, u Bu-
garskoj, biće upravo suđenje 
na daljinu. Više informacija 
o Kongresu možete saznati 
na portalu Kec grupe:  www.
kecgrupa.rs 

 Autor: Dejan Škobić,
direktor Kec grupe 
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„Kroz prizmu naše opšti-
ne cilj koji mere zahtevaju, 
a podrazumevaju smanje-
nje javne rasvete za 33 od-
sto i smanjenje potrošnje 
električne energije u jav-
nim ustanovama za 15 od-
sto, vrlo je realno izvodljiv 
s obzirom da je naša opšti-
na u proteklom periodu ra-
dila na energetskoj sanaciji 
sa ciljem uštede. Lokalna sa-

mouprava je subvenicijama 
podsticala i građane da raz-
mišljaju u pravcu energet-
ske efikasnosti i uštede, te su 
mnoga domaćinstva prešla 
sa grejanja na struju na gre-
janje na gas. Očekivanja su 
da će ušteda biti veća od po-
stavljenih ciljeva“, rekao je 
Damjan Miljanić, predsednik 
opštine Kula.

Kula ugasila
dekorativnu rasvetu
• Jedanaest javnih ustanova u opštini Kula je 
prešlo na gas, a u vrtiću „Sunčica“ , Sportskoj 
hali u Ruskom Krsturu i Osnovnoj školi „Pete-
fi brigada“ u Kuli uskoro se montira unutrašnja 
štedljiva LED rasveta.

Naime, Vlada Srbije je usvo-
jila zaključak o visini popu-
sta koji će građani moći da 
ostvare ukoliko štedljivije 
budu trošili kilovate nego 
prošle godine. Tako će do-
maćinstva koja budu ušte-
dela više od pet do 20 odsto 
struje u odnosu na isti mesec 
prošle godine dobiti popust 
od 15 odsto, ukoliko ušteda 
kilovata bude veća od 20 do 
30 odsto račun će biti uma-
njen 20 odsto, a ako se ušte-
di više od 30 odsto u odnosu 

na potrošnju iz istog meseca 
prošle godine; popust će biti 
30 odsto. Ova mera trebalo bi 
da motiviše potrošače da tro-
še manje struje nego ranije i 
tako umanje račun, a uštede 
nisu zanemarljive. Izvesno je 
da domaćinstvima koja troše 
prosečno, odnosno oko 400 
kilovata mesečno, neće biti 
lako da znatno smanje po-
trošnju, ali zato ima dovoljno 
prostora da to učine oni koji 
troše mnogo. 

Račun niži od 800 do 1.800 rsd
• Domaćinstvima koja tokom ove grejne sezo-
ne, odnosno od oktobra do kraja marta 2023. 
godine, budu trošila manje struje, nego prošle 
grejne sezone biće odobreni popusti prilikom 
plaćanja računa. 

Minimalac u sledećoj 
godini veći za 14,3 odsto
• Vlada Srbije usvojila je odluku o visini mini-
malne cene rada za 2023. godinu, prema kojoj 
će minimalac u narednoj godini biti veći za 14,3 
odsto, a cena radnog časa umesto 201,22 dina-
ra iznosiće 230 dinara. To znači da će proseč-
na minimalna mesečna zarada sa 35.012 dina-
ra biti povećana na 40.020 dinara.

U okviru pregovora o mi-
nimalcu, privrednici su tra-
žili određene olakšice i drža-
va je izašla u susret njihovim 
zahtevima, pa će povećanje 
minimalne cene rada u 2023. 
godini za poslodavce biti ap-
sorbovano kroz smanjenje iz-
dataka za PIO i povećanje ne-
oporezivog dela dohotka.Pri-
vreda će biti rasterećena kroz 
povećanje neoporezivog dela 

zarada sa 19.300 na 21.712 di-
nara i smanjenjem doprinosa 
za penzijsko-invalidsko osi-
guranje na teret poslodavca 
za jedan odsto. Prema ovom 
predlogu, minimalna zarada 
u 2023. godini će se kretati u 
rasponu od 36.800 do 42.320 
dinara, dok će se ukupni troš-
kovi zarada kretati u raspo-
nu od 56.883,11 do 65.950,56 
dinara.

Ako smanjite potrošnju struje 5 - 30 %

Potrebna je veća pomoć države
• „Nije lako ženama u poljoprivredi, posebno u ovom poslu kada se pre-
govara sa otkupljivačima, jer na tržištu ne vlada zdrava konkurencija, 
nego nadmoć ima onaj ko ima više novca“, kaže Dušica Orosi, koja je 
28 godina gajila papriku, a sada je otkupljuje preko sopstvene zadruge.

Žene preduzetnice 

Pre pet godina Dušica Oro-
si iz Ruskog Krstura, mesta 
kulske opštine, koje je ina-
če poznato u Vojvodini kao 
mesto gde se paprika uzga-
ja na oko od trista do pesto 
hektara zemljišta, odlučila se 
da osnuje sopstvenu zemljo-
radničku  zadrugu  koja se 
bavi otkupom paprike. Na-
kon ogromnog iskustva, za-
pravo  28. godišnjeg gajenja 
paprike upustila se u vode ot-
kupa ove kulture.Ima svoje 
kooperante, nudi i seme, ali  
hemijsku zaštitu ove kultu-
re i nekih drugh useva, jer u 
okviru zadruge postoji i po-
ljoprivredna apoteka. U po-
slu joj pomaže sin, snaja i uža 
rodbina, ima četvoro zaposle-
ih, jednog mladog stručnog 
zaštitara bilja i u sezoni do-
datno angažuje sezonsku rad-
nu snagu. Suprug joj pomaže 
dok traje letnji raspust s ob-
zirom da je zaposlen  u školi. 

„Prinosi paprike su dobri,a-
ko imamo u vidu da je leto 
bilo veoma sušno i ostavlja-
lo je opekotine po paprici, a 
sada je palo toliko kiše, kada 
ne treba, i do 80 litra po kva-
dratu, što će prouzrokovati 
trulež i niže cene, a zna se 
da je bila skupa proizvodnja, 
samo đubrivo je bilo duplo 
skuplje u odnosu na prošlu 
godinu“, rekla je Orosi. Ona 
je istovremeno i predsedni-
ca Udruženja proizvođača 
paprike na ovom području, 
uključena je i u organizaciju 
manifestacije „Dani papri-
ke“, koja se u ovom vojvođan-
skom mestu, već tradicional-
no održavaju svake godine, a 
sarađuje sa proizvođačima 
paprika i na jugu Srbije i u 
celoj zemlji. „Ovo je stresan 
posao, posebno je otkup te-
žak, treba tom prilikom da 
pregovarate, pa da kontroli-
šete, pa se događa i da nam 

vrate papriku,pa imamo i 
problema kod isplate i plaća-
nja,ali pet godina jedemo taj 
hleb i živimo od toga“, pri-
ča Dušica. Kaže da je išla na 
pregovore u Pokrajinu, kako 
bi uspela da obezbedi  sred-
stva  za poslovni prostor za 
rad zadruge, za vagu koja joj 
je neophodna kod otkupa, ali 
do sada nije uspela u tome i 
dalje sve to iznajmljuje i radi 
u zakupu. Smatra da je naj-
teže kod pregovaranja sa ot-
kupljivačima, sa hladnjačari-
ma, najmoćniji su na tržištu 
oni koji imaju novac i oni su 
jači, a to ometa neku zdra-
viju konkurenciju. Trenutno 
se zna da je cena paprike 85 
dinara po kilogramu i to one 
prve klase, a druge klase 38 
dinara, čeka se da prođe ova 
kiša da se uđe u polja i da se 
obere sva paprika. Zarada za-
druge zavisi  od cena, cene 
zavise od prinosa i kvaliteta, 
kvalitet od skupih ulaganja, 
sve to i od otkupljiača, hlad-
njačara, ali i od vremenskih 
prilika, koje poslednjih godi-
na ne  idu na ruku ni proizvo-
đačima paprike. „Tražil smo 
dva puta pomoć i podršku 
od republičkog ministarstva 
za pomoć i podršku selu, ali 
nismo uspeli, niti smo proš-
li na konkursu, a sredstva 
za pokrivanje paprike i nje-
nu zaštitu od nevremena su 
velika i  sami proizvođači 
ne mogu da obezbede i iz-
dvoje tolika sredstava, čak i 
subvencije koje su male ka-
sne, ali i one kao takve do-
bro dođu svakom poljopri-
vredniku“, kaže Orosi. I kod 
svih ovih nedaća Dušica Oro-
si sa svojom porodicom ima 
nameru da širi i jača svoju za-
drugu jer od suprugove pro-
svetarske plate ne može da 
se živi, pa sa ovim dopunjuje 
kućni budžet.

Dušica Orosi, vlasnica ZZ „Krsturska paprika“

Štednja električne energije
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Branje jabuka započelo pre mesec dana

Na pijacama kilogram ja-
buka je stotinu dinara, dok 
u marketima ovo voće košta 
120 i130 dinara kilogram. Za 
upola cene od ovih u radnja-
ma jabuka ima sa Kvantaša 
gde kilogram na gajbe košta 
65 i 70 dinara. U poređenju sa 
cenama drugog voća, jabuke 
su trenutno najjeftinije. Mno-
gi se žale na umanjene prino-
se i skreću pažnju na to da 
oko jabuka ima najviše posla 
u odnosu na drugo voće i da 

trenutna cena na domaćem 
tržištu nije u srazmeri sa ulo-
ženim radom i troškovima za 
hemijsku zaštitu voća. Voćari 
zato sada novi rod ne prodaju 
već ga skladiše i čekaju zimu 
i to je verovatno razlog zašto 
novih jabuka nema previše 
na domaćem tržištu. Proizvo-
đači kažu da kilogram jabu-
ka na veliko košta 40 dinara, 
pa voćari imaju svega deset 
dinara zarade po kilogramu 
kada oduzmu troškove proi-

zvodnje i da zarada nije veli-
ka ni kada se izvozi i da ima 
voćara koji vade stabla jabu-
ka i zamenjuju ih drugim vo-
ćem. Troškovi logistike su vi-
šestruko uvećani od prošle 
sezone, porasle su cene am-
balaža i repromaterijala. No-
minalno imamo rast cena, ali 
realno zbog navedenih pro-
blema cena je čak i niža u od-
nosu na prošlu sezonu.

Prolećni mraz smanjio 
prinos jabuke i do 30 odsto

Većina intenzivnih zasada 
jabuke su opremljeni protiv-
gradnom mrežom i sistemom 
za navodnjavanje, tako da du-
gotrajna suša i vremenske ne-
pogode kao što je grad, nisu 
imale uticaj na proizvodnju.

Berba sorte Gala je uspešno 
završena i kvalitet ploda se 
ogleda u odličnoj obojeno-
sti i visokom sadržaju šećera. 
Obojenost ploda se postiže 
kada su topli dani, a sveži-
je noći. Za slatkoću ploda je 
zaslužan veliki broj sunča-
nih dana. Sorta Zlatni deli-
šes  se trenutno bere, a poči-
nje i berba sorte Crveni De-
lišes. Proizvođačima se pre-
poručuje da provere zrelost 

plodova nekim od testova i 
na taj način donesu odluku 
o momentu početka berbe. 
Za određivanje zrelosti plo-
dova najčešće je u primeni 
jodno skrobni test i provera 
penetrometrom ili refrakto-
metrom. Jodno skrobni test 
pokazuje stepen razgradnje 
skroba u prostije šećere. Po-
drazumeva poprečno prese-
čene plodove koji se potapa-

ju u rastvor joda i na osnovu 
obojenosti se određuje stepen 
zrelosti i momenat za berbu. 
Penetrometrom se proverava 
čvrstoća mezokarpa plodova 
na osnovu koje se procenjuje 
stepen zrelosti. Refraktome-

tar meri sadržaj rastvorljive 
suve materije u soku jabuke 
i na osnovu očitane vrednosti 
se određuje momenat skida-
nja plodova sa drveta.Velika 
količina padavina koja se izli-
la prethodnih dana stvorila je  
povoljne uslove za ostvarenje 
infekcije  plodova skladišnim 
patogenima kao što su: gor-
ka trulež plodova (Colletotri-
chum gleosporoides), mrka 
trulež (Monilinia fructigena), 

meka trulež plodova (Penici-
llium sp.) plodova itd. Prepo-
ruka proizvođačima jeste da 
se izvrši tretman nekim od 
registrovanih fungicida, sa 
akcentom na vreme karence. 
Važno je da se vodi računa i o 
maksimalnom broju tretma-
na preparata u toku vegetacije.

Tamara Pavlica PSSS Vrbas
 Master inž. poljoprivrede

• Završeno je ubiranje sorti „gala”, „crveni delišes”, pa sledi i sakuplja-
nje drugih sorti jabuka. Na pijacama ima ovogodišnjih jabuka, ali je po-
nuda još mala.

Saveti PSSS Vrbas

Žiri odlučio-najbolja rakija iz Srbobrana

Nakon što je žiri odradio 
svoj posao i doneo odluku 
koja rakija je najbolja, Čila 
Balaž, jedan od organizatora 

kaže, da su prijavljeni i poseb-
ni uzorci, kao na primer, ra-
kija od kupine, celera, šipka, 
itd, ali je najviše prijavljeno 

„tradicionalnih“ rakija, tj. od 
dunje, kruške, jabuke, višnje, 
kajsije, šljive....Žiri je dodelio 
21. bronzanu, 17 srebrnih i 
čak 27 zlatnih medalja, a 18 

proizvođača dobijaju zahval-
nice. “Posebno bi istakla, da 
su od 27 zlatnih medalja čak 
14 osvojili takmičari iz op-

štine Srbobran, a među nji-
ma je i ovogodišnji šampion 
iz Srbobrana, čija je vilja-
movka apsolutni pobednik“, 
kazala je nakon odluke žiri-
ja Čila Balaž. Ona je dodala, 
s obzirom da je ovo takmi-
čenje u Srbobranu organizo-
vano prvi put, organizatori 

nisu delili pristigle uzorke po 
kategorijama voća, nego je 
žiri za sve uzorke primenji-
vao isti kriterijum. Potpred-
sednik Udruženja vitezova 
rakije  Senćanskog reda “Sve-
ti Nikola”, Zoran Varađanin, 
ovogodišnji ćlan žirija,  rekao 
je da su bodovani miris, ukus 
i harmonija rakije. Prvo se 
rakija miriše. Miris uključu-
je čistoću, prirodu, karakter, 
intenzitet, svežinu, vitalnost 
i aromu. Zatim se proizvod 
proba, i ocenjuju se utisci, 
koje rakija ostavlja u ustima: 
čistoća, karakter  kao i fino-
ća. Treća ocena je elegancija, 
dužina i ukupan utisak, a sve 
ovo ukazuje na to koliko je 
rakija harmonična. 

• Podelom medalja i zahvalnica polovinom septembra u Srbobranu se 
završila prva manifestacija - Rakijada „Srce Bačke“. Na takmičenje je 
pristiglo 84 uzoraka. Pored domaćih proizvođača na takmičenje su se 
prijavili proizvođači rakije iz Feketića, Donjeg Tavankuta, Bajmoka, Be-
čeja i Bačkog Gradišta, kao i iz Mađarske, iz Orošhaze i Segedina.

• Na teritoriji opštine Vrbas počela je berba ja-
buke ranijeg sortimenta. Vremenske prilike koje 
su bile veoma izazovne za poljoprivredne proi-
zvođače imale su uticaj na visinu i kvalitet pri-
nosa. Кasni prolećni mrazevi su ostavili posle-
dice po cvetove naročito u sortama Crveni de-
lišes i Ajdared.

U toku je intenzivno piljenje larvi jabukinog smotavca 
(Cydia pomonella), pa se proizvođačima preporučuje pri-
mena insekticidnog tretmana u sortama koje još nisu zre-
le. Prilikom odabira insekticida neophodno je voditi ra-
čuna o vremenu karence. Treba obratiti pažnju na broj-
nost i prisutnost stenica koje su naročito opasne za sorte 
kasnog sortimenta kao što su Granny Smith, Fuđži, Pink 
Lady, jer se, u periodu zrelosti plodova, dopunski hrane i 
samim tim nanose veliku štetu plodu i narušavaju njegovu 
ekonomsku vrednost. Pored toga, stenica je i karantinski 
štetni organizam što je od posebnog značaja izvoznicima. 
Nastanjuje gornje delove krune i preporuka je tretman sa 
nekim od insekticida koji imaju kraću karencu.

Insekticidni tretman

Sejati deklarisana semena

Profesor Malešević posebno 
podvlači da se u setvi koriste 
deklarisana semena, a nika-
ko „seme sa tavana„. „ U ovoj 
teškoj godini za poljoprivre-
du posebno su se istakla do-
maća semena po prinosima 
i kvalitetu roda i bila kon-
kurentna stranim sortama“, 
istakao je Malešević i dodao 
da nisu tačne tvrdnje da do-
maće sorte treba sejati gušće 

od stranih.Ovaj stručnjak 
kaže da pre obrade zemljišta 
treba na što većim površina-
ma primeniti osnovno đubre-
nje. Potrebno je zato konsul-
tovati se sa savetodavcima 
ili uraditi kontrolu plodno-
sti oranica. Strnim žitima po-
trebna je osnovna doza azota, 
fosfora i kalijuma kako bi se 
do zimskog mirovanja obez-
bedili ovim hranivima. Or-

jentacione količine hraniva 
trebalo bi da se kreću od 40 
do 80 kilograma po hektaru 
azota, 40 do 60 kilograma po 
hektaru fosfora i 20 do 40 ki-
lograma po hektaru kalijuma. 
Ove količine mogu se iskom-
binovati upotrebom različitih 
formulacija kompleksnih đu-
briva i urea - zaključio je prof. 
dr Malešević.

• Ugledni stručnjak za pšenicu prof. dr Miroslav Malešević kazao je da 
je najoptimalniji rok za setvu period od 5. do 25. oktobra. On navodi da 
u zemlji ima dovoljno vlage, posebno posle  kiše, pa će ratari imati do-
bre uslove da obave predsetvenu pripremu njiva.

Proizvođači čekaju bolju cenu

Pripreme za setvu pšenice
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Vozovi otišli problemi ostali

“Vodeći se velikim brojem 
primedbi nezadovoljnih vo-

zača i građana u komšilu-
ku oštećenog pružnog pre-

laza preko zatvorene subo-
tičke pruge u naselju Mađar-
šor u Vrbasu, koji uz teškoće 
provlače vozila preko vibri-
rajućih šina, a drugi od silne 
buke već mesecima nemaju 
mira, ni noću ni danju, kroz 
prijavu smo zahtevali od Sa-
obraćajne inspekcije opštine 
Vrbas da učine sve što je u nji-
hovoj nadležnosti kako bi se 
ovaj problem rešio. Takođe 
smo zahtevali da nas obave-
ste o njihovom postupanju”, 
navode iz EP Vrbas.

• Ekološki pokret Vrbasa podneo je opštinskoj saobraćajnoj inspekci-
ji prijavu zbog oštećenog pružnog prelaza preko zatvorene pruge u na-
selju Mađaršor.

Bespovratna sredstva
dobilo 94 građana

Ugovore su građanima 
podelili predsednik opšti-
ne Кula, Damjan Miljanić, 
i Suzana Musić, energetski 
menadžer opštine Кula. Ne-

posredno pre podele ugovora 
predsednik Miljanić zahvalio 
se građanima koji su se oda-
zvali ovom Javnom pozivu, 
istakavaši činjenicu da je broj 
korisnika ove godine znatno 
veći, nego prethodne i da je 
odziv građana u Кuli znatno 
veći spram građana drugih 
lokalnih samouprava. 

Miljanić je napomenuo da 
je sa ukupno podeljenih 159 
ugovora opština Кula jedna 

od opština koja je izdvojila 
najviše sredstava i obuhvati-
la najveći deo građana. “Vi-
sina sredstava se u proseku 
kreće oko 100 hiljada dinara 

po korisniku i tu se podra-
zumeva ugradnja PVC pro-
zora, termoizolacije i nabav-
ka kotlova i toplotnih pum-
pi. Pomoć je građanima, ali 

u ovom momentu ovo je i 
pomoć državi, koja će na 
taj način moći da obezbedi 
dovoljno energenata.“ – za-
ključio je predsednik opšti-
ne Кula. 

On je iskoristio priliku da 
najavi da se krajem  meseca, 
očekuje saglasnost iz Mini-
starstva energetike, kojom će 
raspisati još jedan konkurs za 
postavljanje solarnih elektra-
na, čime će se ostvariti ušteda. 

Građani će, praktično, moći 
da imaju proizvedenu struju 
iz tih elektrana za svoje do-
maćinstvo.                            

                                   Kula.rs

• Opštinsko veće u Кuli na nedavno održanoj 
sednici usvojilo je odluku o podeli bespovratnih 
sredstava za 94 građana u sprovođenju mera 
energetske sanacije porodičnih kuća i stanova.

Najveći radovi trenutno
kod Bačke Topole 

Kineska železnica koja gradi 
srpsku prugu na relaciji Novi 
Sad – Subotica, a kasnije i Bu-
dimpešta, do sada je ispošto-
vala sve rokove zacrtane pla-
nom. Tako je na vreme okon-
čana prva faza radova ili ra-
ščišćavanje i prirema terena 
za postavljanje nove brze pru-
ge sve od Novog Sada do Su-
botice i sve je bilo potpuno 
i na vreme pripremljeno za 
početak druge faze izgradnje 
brze pruge, koja je krenula još 
u julu. Prema rečima Rale-
ta Mijailovića iz beogradske 
firme „Security- pro“, koja je  
angažovana na obezbeđiva-
nju svih radova na pruzi, tre-
nutno kineski radnici rade 
najviše na zemljanim radovi-
ma i na tampon zoni. Najveći 

broj radnika koje je angažo-
vala jedna od kineskih firmi 

„Šong - Jang“ sa podizvođači-
ma iz Valjeva, radi kod Bačke 
Topole, gde se priprema je-
dan veliki podvožnjak jer bi 
navodno u ovom delu pruga 

trebala da ide, čak ispod ze-
mlje. Poznato je kada je u pi-
tanju Vrbas da se izvode ra-
dovi na podizanju vijadukta 
kod Šlaiza, a trenutno se izvo-
de radovi i na delu Kucurske 
pruge pored puta. Kako smo 
infomisani deo stare pruge 
od Zmajeva do Stepanovićeva 
takođe je potpuno uklonjen. 
Prema infomacijama iz istog 
izvora nagomilani stari  izva-
đeni pružni prelazi, koji se 
mogu videti kod železničke 
stanice u Vrbasu i duž cele vr-
baske pruge  obezbeđuje ova 
beogradska firma kao i ba-
kar i razne električne vodove i 
žice koje su skidane prilikom 
demontaže visokonaponske 
električne mreže  celom du-
žinom pruge.

• Prva faza radova na brzoj pruzi Novi Sad -Subotica okončana je ski-
danjem svih pružnih drvenh i betonskih pragova. Sa skidanjem elektro 
instalacije i stare naponske mreže  je završeno, a sada u drugoj fazi se 
izvode zemljani radovi i najviše se trenutno radi kod Bačke Topole na 
izgradnji podvožnjaka.

Prijava saobraćajnoj inspekciji opštine Vrbas Mere energetske efikasnosti u Kuli

Druga faza radova na železničkoj pruzi Novi Sad - Subotica
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Novčana pomoć za
decu vojnih invalida

Ova odluka odnosi se na 
regresiranje putnih troško-
va, smeštaj u domovima to-
kom obrazovanja, regresira-
nje troškova u međumesnom 

saobraćaju na teritoriji opšti-
ne Кula za socijalno ugrože-
na lica. Takođe, usvojeni su 
i Izveštaji o poslovanju jav-
nih komunalnih preduze-
ća sa teritorije opštine Кula.  
Usvojeno je i Rešenje o da-
vanju saglasnosti na Progra-
me rada ustanova iz oblasti 

kulture. Novčana pomoć deci 
vojnih invalida takođe je bila 
deo dnevnog reda, te je tako 
usvojenim Predlogom Re-
šenja predviđeno utvrđiva-

nje novčane pomoći za decu, 
usvojenike i pastorke do 15 
godina života, a čiji roditelj, 
usvojilac i očuh ima prizna-
to svojstvo vojnog invalida 
za 2022. godinu. Pomoć se 
isplaćuje jednokratno, jed-
nom godišnje, u iznosu od 30 
975 dinara. Opštinsko veće je 

usvojilo i Predlog Pravilni-
ka o dodeli subvencija u vidu 
energetskih vaučera. Pravo 
na dodelu subvencija u vidu 
energetskog vaučera utvrđu-
je Centar za socijalni rad, koji 
vaučer izdaje u formi reše-
nja. Pod energetskim vauče-
rom smatra se vaučer kojim 
se plaća račun za utrošenu 
električnu i toplotnu energi-
ju ili koji služi za kupovinu 
ogrevnog drveta.

Rok važenja vaučera je tri 
meseca od datuma izdavanja, 
a maksimalna vrednost je 10 
hiljada dinara.

Кomisija za sprovođenje i 
postavljanje direktora u JКP 

“Radnik“ potvrdila je rang li-
stu za novog direktora ovog 
preduzeća, te je Opštinsko 
veće donelo odluku da novi 
direktor JКP “Radnik“ iz 
Sivca u narednom mandatu 
bude Željko Madžarev.

                                      Kula.rs

• Na 13. po redu sednici Opštinskog veća usvojena je Odluka o izmeni 
i dopuni Odluke o budžetu opštine Кula za tekuću godinu, kao i izmena 
Odluke o finansijskoj podršci porodicama sa decom. 

Susret rezervnih vojnih 
starešina u Vrbasu

 Skup je otvoren svečano-
šću u Centru za fizičku kultu-
ru “Drago Jovović”, na kojoj 
je predsednik opštine Vrbas 
Predrag Rojević uručio pla-
kete i zahvalnice zaslužnim 
pojedincima i predstavnici-
ma organizacija koje su do-
prinele afirmaciji udruženja 

rezervnih vojnih starešina u 
negovanju i vrednovanju voj-
ničke tradicije i patriotizma. 
Tako je za sve goste iz četiri 
grada Crne Gore i Republi-
ke Srpske upriličen prijem u 
zgradi Skupštine opštine Vr-
bas. “Snažna vojska je garant 
mira i stabilnosti. I zato je 
značajno istaći da Srbija jača 
vojsku da bi zaštitila mir. Da 
bi nesmetano mogla da gra-
di i razvija Otvoreni Balkan. 
Da povezuje privrede, da se 

region ujedinjuje, a ne da se 
deli, da se grade auto-pute-
vi, mostovi i pruge - projekti 
koji će da nas spajaju. U teš-
kim vremenima koja su pred 
nama, to će biti od izuzet-
ne važnosti. I zato je važno 
da istaknem opredeljenost 
opštine Vrbas da sledeći po-
litiku razvoja Srbije, stvori 
uslove za brži i bolji lokalni 
razvoj i obezbedi bolje uslo-
ve za život svakog stanov-
nika opštine. Istovremeno, 
rezervne vojne starešine su 
temelj naše Vojske. Opšti-
na Vrbas će u budućnosti 
biti pouzdan partner vašoj 
organizaciji”, poručio je re-
zervnim vojnim starešinama 

Predrag Rojević, predsednik 
opštine Vrbas.

Prijemu je uz domaćine, 
predsednika opštine Rojevi-
ća, predsednicu SO Sanju Ži-
gić i zamenicu predsednika 
opštine Tijanu Aleksić, pri-
sustvovao i Duško Ćutilo, di-
rektor Fonda za izbegla, rase-

ljena lica i saradnju sa Srbima 
u regionu, koji je istakao da 
na ovakvim skupovima tre-
ba graditi mostove prijatelj-
stva i saradnje, negovati so-
lidarnost i biti podrška jed-
ni drugima. “Fond za izbe-
gla, raseljena lica i saradnju 
sa Srbima u regionu, koji je 
osnovala Skupština Vojvodi-
ne, u svom delokrugu rada 
ima unapređenje saradnje sa 
institucijama Srba u regio-
nu u svim oblastima, i zato 

ćemo u narednom periodu 
kao organ biti uvek otvoreni 
za vaše inicijative, predloge, 
molbe i projekte. Nadam se 
novim susretima u Nikšiću, 
Plužinama, Prijedoru i Ba-
nja Luci”, istakao je Ćutilo.  

Momčilo Pešić, rezervni 
major i prvi čovek vrbaske or-
ganizacija Rezervnih vojnih 
starešina, pripremio je zajed-
no sa saradnicima sadržajan 
program za prijatelje iz Crne 
Gore i Republike Srpske, koji 
uključuje posetu Кulturnom 
centru Vrbasa, zatim pose-
tu Bačkom Dobrom Polju, te 
obilazak više spomen obelež-
ja žrtvama ratnih događaja na 
teritoriji opštine Vrbas.

• Vrbas je nedavno bio domaćin XXVII Susreta 
rezervnih vojnih starešina Nikšića, Plužina, Ba-
nja Luke, Prijedora i grada domaćina.

Sredstva za tradicionalne 
manifestacije u Srbobranu

Pokrajinski sekretar za po-
ljoprivredu, vodoprivredu 
i šumarstvo Čedomir Bo-
žić uručio je ugovore pred-
stavnicima udruženja koji 
su ostvarili pravo na bes-
povratna sredstva po osno-
vu konkursa za održavanje 
tradicionalnih manifestacija. 
Podršku Pokrajinske vlade i 
resornog sekretarijata dobi-
la su i tri udruženja iz opšti-

ne Srbobrana. Prema odluci, 
Кlubu za negovanje tradici-
ja i običaja svih naroda i na-
rodnosti Vojvodine je orga-
nizaciju “25. Tradicionalne 
žetvene svečanosti” pripalo 
65.000 dinara, zatim Udru-
ženju građana “Srbobranska 
traktorijada” je za organiza-
ciju 7. istoimene manifesta-
cije usmereno 60.000 dinara, 
dok je Udruženju “Кobasici-

jada” iz Turije za organizaciju 
popularne manifestacije pri-
palo 380.000 dinara. Božić je 
istakao da sufinansiranje tra-
dicionalnih manifestacija pu-
tem ovog konkursa ima za cilj 
promociju i podizanje kapa-
citeta seoskih sredina, te bolje 
povezivanje poljoprivrednika 
radi proširenja tržišta doma-
ćih proizvoda.

Podrška opštine Kula

Promocija i podizanje kapaciteta seoskih sredina

Foto: Kula.rs
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Institut za ratarstvo i povrtarstvo - Novi Sad 

Dalje se navodi da je pose-
ta Šećerani i biogasnom po-
strojenju, koje je u probnom 
radu, nastavak više od dece-
niju dobre saradnje sa kom-
panijom Sunoko, rezultat je 
želje i politike rukovodstva, 

na čelu sa Zoranom Stojakom, 
tehničkim direktorom, da se 
potpuno transparentno od-
vijaju procesi u poslovanju, 
koji na bilo koji način mogu 
imati uticaj na životni ambi-
jent. Elem, kako saznajemo, 

neprijatni mirisi izazvani su 
truljenjem dela sirovine, tzv. 
repića od šećerne repe, koji 
su, duže nego što je predviđe-
no, stajali u specijalnim bok-
sovima. Tehničko uhodava-
nje postrojenja u probnom 
radu, i složeni tržišni uslo-
vi, prolongirali su uvođenje 
postrojenja u puni radni re-
žim, samim tim i potrošnju 
uskladištene sirovine, tvrde 
iz EP Vrbasa. Poseta je isko-
rišćena da se bolje upoznamo 
sa svrhom, kapacitetom i po-
tencijalima ovog izuzetnog 
objekta, vrednog 10 miliona 
evra. Elektrana ima kapacitet 
proizvodnje električne ener-
gije od 2.4 MW/sat, tako da 
bi mogla obezbeđivati godiš-
nje potrebe za strujom oko 
5.000 domaćinstava, trenut-
no je samo jedan gasni motor 
u pogonu. Do kraja godine 
se očekuje da se i drugi ak-
tivira. Biogasna elektrana u 

Vrbasu koristi tehnološko re-
šenje firme  Wabio Technolo-
gie GMBH iz Nemačke, koja, 
kako saznajemo, u većoj meri 
od konkurentskih tehnolo-
gija, omogućava regeneraci-
ju inputa i njihovo pretvara-

nje u korisne proizvode, kao 
što su tečno đubrivo amoni-
jum-sulfat i organsko NPКS 
đubrivo. Vredno je pomena 
da je “Sunoko” u završnoj fazi 

pripreme ugovora o kupopro-
daji “sertifikovanih smanje-
nja emisija” (CER), čime bi se 
uključo u mehanizam čistog 
razvoja (CDM), koji podrža-
va projekte smanjenja emisi-
je gasova sa efektom staklene 

bašte, predviđajući pri tome 
realizaciju projekata izgrad-
nje “čistih tehnologija”, saop-
štavaju iz EP Vrbasa. 

Ekološki pokret Vrbasa posetio „Sunoko - Biogas“

Građani se žalili na neprijatne mirise iz postrojenja
• „Radi se o vanrednim problemima koji će se rešiti u bliskom periodu“, saopštili su iz EP Vrbasa.
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Hladno veče 22.septembra, 
a prethodno kišni radni dan 
nije sprečio brojne Vrbaša-

ne, ali i goste iz okolnih me-
sta da prisustvuju koncertu 
duhovnih i rodoljubivih pe-

sama, koji je održan na pla-
tou ispred Hrama vaznese-
nja gospodnjeg u Vrbasu. Na-

stupali su KUD „Kopaonik“ 
iz Leposavića, Etno grupe 

„Rosa“ i „Trn“ iz Vrbasa, poj-
ci pri Hramu Vaznesenja Pre-
svete Bogorodice. U organi-
zaciji srpsko-ruskog udruže-
nja “Rod” nastupala je i ple-
sna grupa “La Mirage” iz Su-
botice. Zvezda večeri bila je 
Danica Crnogorčević. 
“Danica je diplomirala 

istoriju umetnosti. Počela 
je da se zanima za duhov-
nu muziku veoma rano, još 
kao učenica u osnovnoj ško-
li na časovima veronauke u 
Ulcinju. Duhovnom i etno 
muzikom je počela ozbilj-
nije da se bavi u srednjoj 
školi, posebno nakon zavr-
šene Srednje muzičke škole 
u Beogradu. Dve godine za 
redom osvajala je specijal-
no prvo mesto kao solista 
na državnom takmičenju 

“Zlatna Sirena” u Beogradu.

Danica se bavila glumom 
tokom osnovne i srednje 
škole, glumila je u pozna-
tim predstavama od Brani-
slava Nušića, “Gospođa mi-
nistarka”, “Sumnjivo lice” i 
td. Zavšrila je školu glume u 
pozorištu “Duško Radović” 
u Beogradu. Kada se preseli-
la u Bar krajem 2009. godine 
upisala je gimnaziju “Niko 
Rolović”, i nastavila da ne-
guje svoj muzički talenat u 
horu “Antivari musica” pod 
dirigentskom palicom prof. 
mr Mira Kruščića, i kao čla-
nica etno grupe “ZORA”.

Prvi solo album duhov-
ne muzike pod naslovom 
Gospode dođi sa 11 pesa-
ma, objavila je 2018. uz po-
dršku i blagoslov manasti-
ra Ostrog”, rekao je, između 
ostalog, votitelj programa na-
javljujući nastup Danice Cr-
nogorčvić.

Koncert 
duhovnih i 
rodoljubivih 
pesama u 
Vrbasu
• Koncert Danice Crnogorčević i nekoliko kul-
turno-umetničkih društava okupio je brojnu 
publiku ispred Hrama vaznesenja gospodnjeg. 
Organizator koncerta Crkvena opština Vrbas 
uz podršku opštine Vrbas.

Veliki broj posetilaca
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“Kao stvaralac, radila sam 
ono što je najbitnije za mene, 
a to je čovek. Čovek kao real-
nost, suština i karakter. Psi-
hologija, književnost, crta-

nje, slikanje, entrijer, sce-
nografija, grafički dizijan, 
odevanje, muzika, scenario i 
režija povezani su i segmen-
ti su moga bića”, zapisala je 

o sebi ova umetnica. Tanja 
Perunović rođena je u Vr-
basu 1971. godine. Srednju 
školu za dizajn završila je u 
Novom Sadu, gde je završila 
i Pedagošku akademiju, kao 
i Akademiju umetnosti, na 
smeru Slikarstvo. Magistri-
rala je i crtanje. Član je SU-
LUV-a i ULUV-a. Radi kao 
profesor likovne kulture u OŠ 

“Bratsvo jedinstvo” u Vrbasu. 
Samu promociju u Gradskom 
muzeju osim interesnatnog 
kazivanja umetnice i gostiju 
obeležila je i brojna publika.

Čovek kao realnost, suština i karakter 

Otvorena gostujuća izložba iz Nikšića
• Otvaranjem izložbe pod nazivom “Crnogorsko svijetlo oružje”, Gradski 
muzej Кulturnog centra Vrbasa i Javna ustanova Muzeji i galerije Nikši-
ća ostvarili su novi korak u nedavno uspostavljenoj saradnji. 

Pre desetak dana otvorena 
je izložba  u Gradskom muze-

ju pod nazivom „Crnogorsko 
svijetlo oružje,“ pa su Vrba-
šani imali priliku  i imaju je 
sve do 14. oktobra da pogle-
daju brojne džeferdare, jata-
gane, noževe, nošnje, te sli-
ke i ilustracije Ilije Šobajića. 

Oružje iz nikšićkog Muze-
ja “priča priču o Nikšiću za 

vreme Turaka, o junaštvu i 
ljudima koji su poštovali tra-
diciju”. “Cilj izložbe nije da 
se predstavi kult oružja već 
i kult lepote koji sve vreme 
ide uz njega. Taj osećaj za le-
potu, čast i junaštvo je ono 

što su nam preci ostavili kao 
zavet koji treba čuvati. Po-
setioci će videti oružje, ali i 
čuti priču o Nikšiću, gradu 
gde su se vodile najznačaj-
nije bitke sa Turcima iz cr-
nogorske istorije – Graho-
vo, Grahovac, Duga, Vučji 
Do, Ostroški klanac, bitke 
koje su obeležile dalju sud-
binu Crne Gore i dovele do 
Berlinskog kongresa. Biće to 
priča o gradu toliko bitnom 
za istoriju Crne Gore”, ova-
ko je najavljena ova nesvaki-
dašnja izložba, koja predstav-
lja realizaciju kulturne sarad-
nje između Nikišića i Vrbasa. 

• U Gradskom muzeju Kulturnog centra Vrbasa predstavljena je Mono-
grafija “Matiranje”, akademske slikarke iz Vrbasa, Tanje Perunović. Ova 
knjiga objedinjuje njene crteže, slike, poeziju i razmišljanja. 

Naličje tišine
u vrbaskoj Galeriji

Serijal Milovićevih skul-
ptura izloženih u Galeriji 
KC impoznatno su delovale 
na otvaranju i još uvek plene 
pažnju u galerijskom prosto-

ru. Neobičnost figura i izlo-
ženih  skulptura izmamili su 
veliku pažnju  izvesnog bro-
ja posetilaca koji su bili na 
otvaranju. Iako vrbaskoj li-
kovnoj publici, ne nedostaje 
iskustva i poznavanja skulp-

torskog umetničkog umeća, 
izložba je komentarisana kao 
poseban umetnički događaj. 
Osim toga skulptorska dela 
su postavljena sa veoma in-
trigantnim naslovima skul-
ptora, Vukašina Milovaića. 
Reč je o umetniku rođenom 
1962. godine u Andrijevici u 

Crnoj Gori. Diplomirao je 
1988. godine, 1990. je magi-
strirao na Vajarskom odse-
ku Fakulteta likovnih umet-
nosti u Beogradu. Vanredni 

je profesor na Fakultetu pri-
menjenih umetnosti u Beo-
gradu. Do sada je priredio 29 
samostalnih izložbi skulptu-
ra i crteža. Učestvovao je na 
većem broju grupnih, bijenal-
nih, trijenanih izložbi u Srbiji 

i u svetu. Dela mu se nalaze 
u zbirci Narodnog Muzeja u 
Beogradu, i u drugim muzeji-
ma, javnim i privatnim kolek-
cijama kod nas i u svetu. Uče-
stvovao na simpozijumima u 
Vijetnamu, Turskoj, Litvaniji, 
Srbiji i Rusiji.  

Promocija Monografije “Matiranje“ Tanje Perunović 

• Otvorena izložba skulptura i reljefa - Vukaši-
na Milovića.

Kulturna saradnja Nikšića i Vrbasa

Njemu je nagradu na sveča-
nosti u Zmajevu uručila Ma-
rija Milinić, predsednica UG, 
i to prema odluci žirija kojim 
je predsedavao pesnik Blago-
je Baković. Stihovima Nišavi-
ća dominiraju teme zavičaja, 
nihilizma i beznađa savreme-
nog sveta i običnog čoveka u 
takvom svetu, prinuđenog da 
se odrekne tradicije, Boga i 
vere u bolji svet. Ovogodiš-
nji dobitnik nagrade, pesnik 
Slavomir Saša Nišavić celo-

kupnim stvaralaštvom pa i 
svojom poslednjom knjigom 

“Gavranov hleb” na Veziliće-
vom je tragu, rečeno je, izme-
đu ostalog, prilikom obrazla-
ganja odluke.Deo svečanosti, 
uz predstavljanje i nastup lau-
reata, bili su i nastupi pesnika 
Miroslava Aleksića, prošlo-
godišnjeg dobitnika nagra-
de “Aleksije Vezilić”, zatim 
Blagoja Bakovića, kao i spe-
cijalnog gosta, pesnika Igora 
Mirovića, predsednika Po-

krajinske vlade.Član Orga-
nizacionog odbora Duško 
Ćutilo istakao je ovom prili-
kom da je Udruženje građana 

“Aleksije Vezilić” formirano 
sa ciljem negovanja kulture 
i očuvanja srpskog jezika, te 
da je književna nagrada je-
dan od načina da se na tom 
zadatku uspe, dok je o Vezi-
liću kao “ocu srpskog učenog 
stihotvorstva” govorio istori-
čar Ilija Petrović.

                              Vrbas.net

U ruke pesnika Nišavića
• Pesnik Slavomir Saša Nišavić dobitnik je književne nagrade “Aleksi-
je Vezilić”, koju od prošle godine dodeljuje istoimeno Udruženje građa-
na iz Zmajeva. 

Nagrada „Aleksije Vezilić“

Za skulptorski rad je više puta nagrađivan: Muzej Srema, 
Sremska Mitrovica, Međunarodna izložba minijature 2021; 
druga nagrada za skulpturu; UP „Cvijeta Zuzorić“ „Na-
grada zlatno dleto“ ULUS-a za 2019; „ Nagrada 3 Niškog 
salona 2018“: „ Prva nagrada“ , Međunarodni salon 30H30 
Zrenjanin 2017; Zavičajni muzej Ruma; 2015 plaketa „Mi-
livoje Nikolajević“ Prijepolje, likovna kolonija „Mileše-
va“ 2008; Plaketa „Beli anđeo“; Nagrada za skulpturu 27. 
Oktobarski salon Kovin 2007; Proglašen za najuspešnijeg 
učesnika Međunarodnog simpozijuma skulpture u Hano-
ju, Vijetnam 1997; UP „Cvijeta Zuzorić“. Velika nagrada 

„Invest Banke“ Jesenja izložba,1992. Nagrada fonda „Sre-
ten Stojanović“ 1988. godine. Realizovao je veći broj dela 
u javnom prostoru: Hanoj, Vijetnam 1997. parku„Bach 
Thao“. Sombor, Velika šaka, 2007. Zvečan, Kosovo i Me-
tohija, spomenik Kralju Milutinu 2015. Park „Poezijos“, 

„Muza poezije“ Mariamepoles, Litvanija, 2018. „ Vuk“, Vilj-
nus, Litvanija, 2018.

NagradeFoto: TV Bačka
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Nezaboravno veče književ-
nosti, javnog razgovora knji-
ževnika i pažljivo praćenje 
izlaganja od strane čitalačke 
publike, odlikovalo je susre-
te sa srpskim književnicima, 
nedavno u vrbaskoj Bibliote-
ci. Osim prozne reči, velikog 
književnog i čitalačkog isku-
stva, naravno i erudicije srp-
skih pisaca, čitalačka publika 
je prisustvovala času književ-
nosti iz kojeg je teško izdvo-
jiti ono što je suština i pou-
ka, sem činjenice da je sama 

književonst - život i suština 
čoveka. „Smatram važnim 
održavanje ovakvih susre-
ta i javnih razgovora među 
književnicima, ali i sa pu-
blikom, posebno u ovim teš-
kim vremenima. Treba žive-
ti književnost, nije to nika-
ko gubljenje vremena. Ovo 
je naš poziv da budemo čita-
oci. Umetnici su velika deca 
koja vole međusobne razgo-
vore, ali i susrete sa publi-
kom, jer to im je inspiracija“, 
rekao je Vule Žurić. Dodaju-
ći da je srpska knjiženost do-
sta živa i da  u ovim vremena-
ma ima dosta toga da ponudi 
i da se visoko kotira i u regi-
onu. Profesor Mihajlo Pantić 
je izrazio zadovoljstvo što go-
vori u ovom gradu za koji ga, 
kaže, vezuje sopstvena knji-
ževna mladost, a sada posle 
toliko godina ovde govori o 

mlađim, ali značajnim srp-
skim piscima, što jesu Žurić 
i Aćin. Tokom izlaganja pro-
fesor Pantić je podcrtao zna-
čaj čitanja kao najvažnijeg u 
oblikovanju čoveka, kao ne-
što što ništa ne može zame-
niti. „Čitanje je važnije od 
pisanja, i vrlo često i teže 
od pisanja, nekada čitamo 
i one knjige koje moramo, 
ali šta god da čitamo to nas 
oblikuje kao ljude i to ništa 
ne može zameniti“, kazao 
je Pantić. Književnik Jovica 

Aćin, inače čest gost Vbasa, 
pa je prilikom ovih razgovo-
ra istakao da mu je i drago i 
važno što je u ovom gradu. 

„Uz Žurića, Pantića i Bakra-
ča osećam se kao član pripo-
vedačke trijade, kao što mi 
je čast što sam ovde sa po-
tencijalnim čitaocima, Vr-
bašanima“. Dodajući da je 
pravi dobri čitaoc, ređa ptica, 
nego pravi pisac. Uz modera-
ciju književnika Momčila Ba-
krača, književnici su čitali i 
interesantne odlomke svoje 
proze. Inače svi književnici 
koji su ovoga puta gostovali 
u Vrbasu su nosioci mnogih 
književnih priznanja,a zajed-
nička im je Andrićeva knji-
ževna nagrada. Nažalost ovoj 
uspešnoj večeri nisu prisu-
stvovali mladi pozvani uče-
nici - gimnazijalci.

• „Čitanje oblikuje čoveka...“, rekao je Mihajlo 
Pantić. „Treba živeti književnost...“, poručio Vule 
Žurić. „Pravi dobri čitaoci su ređe ptice, nego 
pravi pisci...“, kazao je Jovica Aćin. „Ovakvi su-
sreti sa srpskim piscima ruše autističnost sre-
dine i pobeda su alijenacije čoveka...“ poručio 
je Momčilo Bakrač, moderator susreta.

Bolne teme koje i dalje 
pokušavamo da razrešimo

Javni poziv da 
budemo čitaoci

Susreti sa srpskim književnicima u JB 
„Danilo Kiš“

Zbirka istorijskih eseja naš-
la se i pred publikom u čita-
onici Javne biblioteke “Da-
nilo Kiš” u Vrbasu. O pojmu 
srpskog sveta Marković je 
sabrao brojne činjenice kroz 

više epoha u kojima se on ra-
zvijao.  Kod Srba u vreme bu-
đenja nacionalne svesti imao 
je afirmativnu  notu, za veli-
ke sile bio je izraz srpskih he-
gemonističkih težnji, a takav 
se kasnije javlja i kod okolnih 
naroda koji na “srpski svet” 
gledaju sa preziom i rezer-
vom. “U knjizi sam poku-
šao da govorim o identite-
tu srpskog naroda i da 
ukažem da termin ‘srp-
ski svet’ nije savremen, 
već se pojavio mnogo 
ranije, te da je to sino-
nim za najčešći termin 
koji se odnosi na srp-
ski identitet, a to je srp-
stvo. Srpski svet poku-
šava da skrene pažnju 
na kulturnu afirmaciju 
sprskog identiteta, na 
vrednosti koje su stva-
rane tokom njegovog 
razvoja i da skrene pa-
žnju da ne postoji nikakva 
ideološka, militantna pret-
nja od tog identiteta, već je 
to zapravo nešto što se deša-
va kod svih evropskih naro-
da koji imaju dugu tradici-
ju. Ta emancipacija podra-
zumeva saradnju, razvoj, 
uticaj na razvoj drugih za-
hvaljujući svojim vrednosti-
ma, ali istovremeno i spre-

mnost da se prihvate vred-
nosti drugih, kao otvoreno 
društvo, i to je jedna zre-
la, demokratska, odgovor-
na, trezvena emancipacija 
srpskog sveta“, kaže Marko-

vić.Problem je što je ovdaš-
nja javnost, a posebno mlada 
populacija, aistorična. Stvar-
nost se ne posmatra u širem 
istorijskom kontekstu već se 
događaji iz prošlosti, umesto 
toga, objašnavaju na osnovu 
današnjih gledišta. „Od 1913. 
godine imali smo list ‘Srp-
ski svet’ koji je izlazio u No-
vom Sadu kod Srba preča-

na i koji je afirmisao borbu 
Kraljevine Srbije za naci-
onalno oslobođenje i pod-
sticao ujedinjenje. Termin, 
znači, nije novi i ima svoju 
duboku zaleđinu, a termin 

‘srpstva’ još dublju. U knji-
zi se bavim temama veza-
nim za srednjovekovni srp-
ski identitet i Svetosavlje, za-
tim kosovskim predanjem, 

stradalništvom u I i II svet-
skom ratu, uz teme koje se 
odnose na razvoj nacional-
ne ideje i na odnos prema 
nacionalnom romantizmu, 
samoljublju, putu ka realno-

sti, svemu što je dove-
lo do toga da se Srbija 
emancipuje. Takođe, 
tu su i osvrti na jugo-
slovensku ideju i jugo-
slovenstvo, odnos pre-
ma ideološkim borba-
ma koje su postojale 
u Jugoslaviji, odnos 
prema devedesetim 
godinama koje su u 
jednoj novoj formi 
donele samo po ime-
nu srpstvo, a po sušti-
ni jedna njegova šund 

reinkarnacija, koja je zapra-
vo uslovila i taj antagonizam 
i odbojnost i koja danas srp-
stvo svodi na to, zanemaru-
jući razvoj srpskog identite-
ta, što je jako loše, i do od-
nosa nas samih prema svom 
identitetu koji je vrlo često 
okrenut ka samodovoljno-
sti i samouverenosti, ume-
sto da ima samopouzdanje 

koje se razvija kroz kritič-
ki pristup“, poručio je prof. 
dr Saša Marković u Vrbasu. 
Svoje tumačenje ovaj istori-
čar zasniva na trideset godina 
dugom stažu bavljenja istori-
ografijom. Marković je profe-
sor na Pedagoškom fakultetu 
u Somboru. Trenutno obavlja 
i funkciju dekana ove obra-
zovne institucije. 

• Zašto je pojam “srpski svet” toliko sporan i konfliktan u okruženju, 
iako se kao takav pojavljuje već vekovima, pokušao je da odgovori prof.
dr Saša Marković kroz knjigu Fragmenti o “srpskom svetu“.

Predavanje Saše Markovića o „srpskom svetu“
u vrbaskoj Biblioteci 

Projekat je sufinansiran od strane opštine Vrbas. Stavovi izne-
ti u podržanom medijskom projektu nužno ne izražavaju sta-
vove organa koji je dodelio sredstva.

Projekat je sufinansiran od strane Pokrajinskog sekretarijata. Stavovi izneti u podržanom 
medijskom projektu nužno ne izražavaju stavove organa koji je dodelio sredstva.
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Izložbu čine dvije grafičke 
mape, sa po 10 radova, po-
svećenih izuzetno značajnim 
ličnostima crnogorske istori-
je – Svetom Petru i kralju Ni-
koli, koje su nastale povodom 
obilježavanja godišnjica smr-
ti naših velikana (190 godina 
od smrti Petra I i 100 godina 
od smrti kralja Nikole). Pro-
jekat izrade mapa realizovan 
je uz podršku Nacionalne za-
jednice Crnogoraca Hrvat-
ske. Na otvaranju su govori-
li publicista Marko Špadijer, 
akademik Pavle Goranović i 
glumac Slobodan Marunović.

Отримана перша
Чукияда у рамикох 
Асоцияциї

A budapesti Berzsenyi Dá-
niel Gimnázium 10.a osztálya 
(31 fő) és két kísérőjük a Ha-
tártalanul pályázat keretein 
belül 2022. szeptember 16-17 

között a Vajdaságba látogat-
tak. A kirándulás keretében 
jártak Szabadkán, Palicson, 
Zentán, Szenttamáson, Újvi-
déken és Péterváradon. 
A diákokat, akik egyébként 

emeltszinten tanulják a ma-
gyar nyelvet és irodalmat, va-
lamint a magyar történelmet 
a két osztályfőnök Mezei Mó-
nika (történelem) és Simon 

Anna (magyartanár) kísér-
te el. 

Első nap Szabadka, Palics 
és Zenta volt a cél, másnap 
pedig az első állomás a szent-
tamási Gion Nándor Em-

lékház volt, ugyanis Simon 
Anna tanárnő személyesen 
is ismerte az írót, több író-ol-
vasó találkozóján is jelen volt, 
ezért különösen örült annak, 
hogy diákjai közvetlenül is 
láthatták, hogy hol élt és al-
kotott Gion Nándor.

Németh Dezső, az emlék-
házat működtető Gion Nán-
dor Kulturális Központ elnö-
ke rövid összefoglalóját köve-
tően a diákok megtekintették 
az író műveit és hagyatékát 
képező kiállítást. Külön ér-
deklődéssel figyelték az eddig 
csak hallomásból ismert re-
gényekről és a bennük fel-
bukkanó valós helyszínek-
ről szóló ismertetőt, közben 
többen is megfogadták, hogy 
a közeljövőben feltétlenül el-
ovasnak egy-egy Gion-köny-
vet.                                    P. L.

Budapesti gimnazisták Vajdaságban

Домашнє Здруженє спор-
тских рибарох „Коляк”, 
внєдзелю 18. септембра 
по першираз було домаш-
нє Чукияди котра ше орґа-
низує у рамикох Асоцияциї 
Чукияди, а з нїм и отворена 
тогорочна сезона чукиядох.

На нєдзельовей Чукияди 
участвовали аж 77 екипи, 
кажда могла мац двох чле-
нох и лапац на штирох 
циґоньох. Гоч першобут-
но були приявени вельо 
вецей екипи, пре обаванє 
од нєстабилней хвилї, велї 
одустали дзень пред тим.

Перше место завжала 
екипа Браца Крис зоз Кули 
котри влапели чуку 1280 
ґ, другопласована екипа 
Амур зоз Селенчи зоз уло-
вом од 675 ґ, а треце место 
припадло екипи Пачир зоз 
Пачиру за чуку чежини 625 
ґ. Наградзени су зоз погара-
ми и пенєжнима награда-
ми, за перше место 72.000 
динари, за друге 52.000, а 
трецопласована екипа до-
стала 23.000 динари.

Зоз Руского Керестура 
участвовали три екипи – 
АКИ котри у влапели чуку 
415 ґрами, потим ше зма-
гали и екипа Галушканци 

и Млади рибаре.
Под час пейцгодзиново-

го змаганя влапени лєм 
седем чуки, найменша мала 
скромни 305 ґрами. По про-
позицийох, домашнї обе-
зпечели дзевец судийох, 
медзи котрима главни бул 
Мирко Фекете, шицки риби 
после мераня и судийового 
призначованя були враце-
ни назад до беґелю. Єден 
поен ношел ґрам чежини 
риби. Живи рибки котри 
хасновани як мамки при-
ношели сами змагателє и 
шицки плацели котизацию 

у висини од 3.000 динари.
Керестурци першираз до-

машнї у змаганю лапаню 
чуки котре ше отримало у 
рамикох Асоцияциї, кон-
кретно то значи же и наш 
валал на розпорядку медзи 
дзешец чукиядами котри 
плановани тей єшенї.

Спред домашнїх надпо-
минаю же традицийна ке-
рестурска чукияда котра 
ше отримує з нагоди ошлє-
бодзеня валалу од фашиз-
му, будзе отримана кон-
цом октобра як и скорей-
ши роки.

                                                                                                                                                      
                                Рутенпрес

Громаді в допомозі

Виконавчий партнер ви-
сокого комесаріата ООН 
для біженців з питань 
юридичної допомоги бі-
женцям із метою органі-
зації та надання допомо-
ги біженцям є Гуманітар-
ний центр для інтеграції 
та толеранції. Як зазначає 
координатор цієї організа-

ції, що діє під егідою ООН, 
Марко Проць, їхні співп-
рацівники відвідують бі-
женців з України, родини 
й визначають і допомага-
ють по питаннях юридич-
ного статусу, збирають ін-
формацію про їхні потре-
би, соціальний стан тощо.  
Ці усі інформації є осно-

вою для того, щоб згадані 
особи із України отрима-
ли відповідне забезпечен-
ня з боку захисних інститу-
цій та Комітету Червоного 
хреста. Також, Гуманітар-
ний центр має уповнова-
ження з питань визначення 
допомоги у сфері медичної 
допомоги у вигляді ліків та 

лікарських засобів. Важли-
вою складовою діяльності 
Гуманітарного центра є і 
інтергація до загального 
суспільства, як національ-
ного, так і у рамках країни. 
Організовується розвага та 
соціальне зближення з гро-
мадою. Гуманітарний центр 
влаштовує та профінансо-

вує і колективні відвідини 
українських культурниць-
ких заходів, таких як Фес-
тиваль української куль-
тури „Калина“  у Інджії та 
інших, куди мають намір 
відправити відвідувачів 
із України, а мета розвага 
та соціальне зближення із 
громадою.                       В.Д.  

“Svetac i kralj”

• Emeltszinten tanulják a magyar nyelvet és történelmet, amelyek a 
kirándulás alapját képezték

• Партнер Високого комесаріату ООН для біженців (УНХЦР) є Гуманітарний центр для інтеграції та толеранції. Ви-
сокий спектр активностей центра базується на потребі допомоги біженцям з України, котрі своє блище та дальше 
майбуття пов’язали із Республікою Сербією. Вирішується і їхній юридичний статус.

Cetinje – Izložba crnogorskog umjetnika Dimitrija Popovića 

• Izložba crnogorskog umjetnika Dimitrija Popovića “Svetac i kralj”, u 
organizaciji Narodnog muzeja Crne Gore, otvorena je  22. septembra u 
Njegoševoj Biljardi na Cetinju.



13 www.okonas.info 29. septembar 2022.MOZAIK

„Кrećimo se kvalitetnije“ 
nagrađeni mladi umetnici

Povodom “Evropske ne-
delje mobilnosti” objavljen 
je likovni konkurs za đake 
osnovnih škola opštine Srbo-

bran pod nazivom “Кrećimo 
se kvalitetnije”, a najboljim 
mladim umetnicima uruče-
ne su nagrade. Likovni kon-

kurs su organizovali 
lokalna samouprava, 
Кancelarija za lokal-
ni ekonomski razvoj 

- КLER, Кancelarija 
za mlade opštine 
Srbobran i Savet za 
bezbednost saobra-
ćaja. U Osnovnoj 
školi “Jovan Jova-
nović Zmaj”, doma-
ćinu ovogodišnjeg 

konkursa, izloženi su najbo-
lji radovi učesnika konkursa 
iz svih školskih ustanova sa 
teritorije opštine Srbobran.

Zapažene škole
iz naše opštine 

9. Međunarodna naučno-stručna 
konferencija “Technics and 
Informatics in Education – TIE2022”

Na Fakultetu tehničkih 
nauka u Čačku od 16. do 18. 
septembra održana je 9. Me-
đunarodna naučno-stručna 
konferencija “Technics and 
Informatics in Education 

– TIE2022”. Ove godine ra-

dove su potpisala 184 auto-
ra iz 9 zemalja, a u različitim 
konferencijskim aktivnosti-
ma su uključeni istraživači iz 
14 evropskih i vanevropskih 
zemalja. Među eminentnim 
stručnjacima iz zemlje i ino-
stranstva našle su se čak 4 na-
stavnice iz naše opštine. OŠ “ 
Bratstvo jedinstvo“ iz Кucure 

predstavljale su ZdravkaMaj-
kić i Jasminka Olić Ilčešin sa 
radom “Using Escape rooms 
in English classes”, dok su OŠ   

„20. oktobar” predstavljale 
Bojana Apelić i Ana Božović 
sa radom” Innovative appro-
ach to teaching mathemati-
cs by applying the knowled-
ge acquired informatics and 

computing”. Radni jezik kon-
ferencije je bio engleski. Nji-
hovo učešće na konfrenciji je 
bilo vrlo zapaženo i pobrale 
su pozitivne kritike i time u 
najboljem svetlu predstavile 
škole iz kojih dolaze, kao i op-

štinu. Nastavnice su istakle 
da su oduševljene gostoprim-
stvom domaćina, kao i novim 
znanjima koje su stekle i una-
predile. Кonferencija tradici-
onalno, svake druge godine, 
okuplja nastavnike, istraživa-
če i praktičare iz oblasti teh-
ničko-tehnološkog obrazo-
vanja, pod pokroviteljstvom 

Ministarstva prosvete, nauke 
i tehnološkog razvojaRepu-
blike Srbije. Naredna, jubilar-
na 10. konferencija održaće 
se 2024. godine na Fakulte-
tu tehničkih nauka u Čačku. 
Tim povodom kolege iz Čač-
ka pozivaju sve nastavnike i 
profesore da uzmu učešće na 
sledećoj konfrenciji

• Među eminentnim stručnjacima iz zemlje i 
inostranstva našle su se četiri nastavnice iz dve 
osnovne škole „Bratstvo jedinstvo“ iz Kucure i 
„20. oktobar „ iz Vrbasa.

U Srbobranu obeležena nedelja mobilnosti

Goste, diplomate, kao i 
Igora Кaradarevića i Davi-
da Makeviča. prve ljude „Ri-
tma Evrope“, dočekali su Ra-
divoj Debeljački i Milica Za-
rić, predsednik i zamenica 
predsednika opštine Srbo-
bran, zajedno sa saradnici-

ma. “Radujemo se i čast nam 
što je Srbobran ponovo deo 
takmičenja ‘Srbija u ritmu 
Evrope’, posebno što imamo 
priliku da budemo njegovi 
domaćini, s obzirom da smo 
prethodne godine, zahvalju-
jući našoj deci, bili pobedni-
ci takmičenja. Uveren sam 
da ćemo tu ulogu opravdati 
i biti dobri domaćini, kao i 
puno puta do sada. Zahva-
ljujem i gostima, ambasa-
doru Republike Češke i po-
litičkom sekretaru Amba-
sade Кraljevine Holandije 
koji su svojim doprinosom 
omogućili promociju takmi-

čenja ‘Srbija u ritmu Evrope’, 
a samim tim i promociju Sr-
bobrana, što je veoma važno 
za sve nas. Posebno je važno 
za našu decu koja su ponovo 
dobila priliku da iskažu svo-
je kvalitete i talente. Mi smo 
mala opština velikog srca i 

uvek se trudimo da budemo 
dobri domaćini svim gosti-
ma i da im omogućimo da se 
osećaju prijatno u Srbobra-
nu”, rekao je prilikom dočeka 
ambasadora Кuhte i politič-
kog sekretara Serne Radivoj 
Debeljački, predsednik opšti-
ne Srbobran.
Ambasador Češke Tomaš 

Кuhta, izrazio je zadovoljstvo 
što je imao priliku da poseti 
Srbobran. “Vrlo sam srećan 
što sam ovde u Srbobranu, 
osećam bliskost sa vašim 
narodom, jedni i drugi smo 
bili deo Austrougarske, uz 
to dosta Čeha živi u Banatu 

i Novom Sadu, a i sela nam 
izgledaju gotovo identično, 
čak i jezik nam je vrlo sličan. 
Danas želim da se zahvalim 
predsedniku opštine i orga-
nizaciji manifestacije ‘Srbija 
u ritmu Evrope’. Ovaj festi-
val je dobra stvar, pomaže 
deci da upoznaju svoju ze-
mlju, kulturu drugih evrop-
skih država i na kraju da oni 
najbolji posete neku od dr-
žava, kao što će srbobran-
ska deca uskoro otputovati u 
Holandiju. Ja kada sam bio 
mlad nije moglo da se putu-
je, zemlja je bila zatvorena, 
a lično mislim da je za ra-
zvoj čoveka, pogotovo mla-
dih, jako dobro da se putuje, 
da se upoznaju novi i druga-
čiji ljudi. To je razlog zašto 
mi podržavamo ovo takmi-
čenje, tako osnažujemo od-
nose među našim zemljama 
i narodima, a nadam se da 
će ova deca u budućnosti na-
staviti to da čine”, rekao je 
ambasador Кuhta. 

Politički sekretar Ambasa-
de Кraljevine Holandije u Sr-
biji, Floris Serne, zahvalio je 
Debeljačkom na rečima do-
brodošlice i izrazio posebno 
zadovoljstvo zbog činjenice 
da su predstavnici Srbobrana 
prošle godine pobedili upra-
vo sa pesmom holandskog 
izvođača.

Predstavnici ambasada Češke
i Holandije posetili Srbobran
• Tomaš Кuhta, ambasador Republike Češke u Srbiji, i Floris Serne, po-
litički sekretar Ambasade Кraljevine Holandije u Srbiji, posetili su Sr-
bobran u okviru promocije finalnog takmičenja “Srbija u ritmu Evrope”.  
Finalno takmičenje održaće se 15. oktobra u Srbobranu.
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AD „Central“ Vrbas

IZDAJE LOKAL U CENTRU GRADA

Bivši Aperitiv bar
Lokal je u sklopu hotela Bačka, M Tita 92

u ulici Maršala Tita 15, Vrbas

AD „CENTRAL“ VRBAS

ulica Kozaračka 2, Vrbas

AD„CENTRAL“ VRBAS

BIVŠI KAIRO, M. Tita 67
HOTEL „BAČKA“ VRBAS IZDAJE  LOKAL U CENTRU GRADA

ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

Hotel „Bačka“ u Vrbasu traži radnike na poslovima:

KONOBAR, KUVAR, POMOĆNI KUVAR
Doći lično

Trg M. Pijade, Vrbas ,
ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

IZDAJE LOKAL
AD „CENTRAL“ VRBAS

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382

L O K A L
od 50 m2 na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Izdaje se smeštaj za radnike

Telefon: 060/767 9333

Centar grada
Kapacitet 20 ležaja.

Klima, TV, grejanje, parking.

tel: 063 76 57 303
Prodajem velike biljke limuna

Prodajem rasad limuna

Dragan

Smrt razdvaja, ali ljubav ostaje. Večno ćeš biti u našim 
srcima.

Dana 12. 10. 2022. navršava se godinu dana od kada nas je 
napustio naš voljeni

Tvoji: Mira, Milijana, Jovana, Dragan, Nikola i Dunja.

PRODAJE UPRAVNU ZGRADU 182 m2

Prodaje objekat površine 369 m2 

Radomir Raco Drašković   

Njegov lik i delo sa ponosom od zaborava čuvaju

Dana 02. 10. navršava se 35 dugih godina od kada nije sa 
nama

sinovi Dušan i Milorad i ćerka Ljiljana, sa porodicama

1987 - 2022.
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Biti u kardiorespiratornoj 
formi ili imati mišiće

Obično kardiorespiratornu 
formu prati “jurnjava” ka što 
boljim performansama tj. po-
stepeno povećavati samu teži-
nu vežbe, povećavati broj po-
navljanja, vreme izvodjenja, 
frekvenciju samog treninga. 
Bitna razlika je što je kardio-
respiratorna forma aerobnog 
karaktera gde može posto-
jati blaga hipertrofija samo 
na početku ako je tako mo-
žemo nazvati, dok kod stva-
ranje mišične mase osnov 
je hipertrofija. Tu dolazi do 

“cepanja” mišićnih vlakana 
koja moraju biti obnovljena 
od strane proteina i spremna 
za novi trening. To se dešava 
24-72 sata u zavisnosti od in-

teziteta treninga po mišićnoj 
partiji. Obično je ženskoj po-
pulaciji bitnija kardiorespira-
torna forma, dok je muškoj 
populaciji češće bitnija mišić-
na masa. Kardiorespiratnoj 
je bitnija ishrana ugljenim 
hidratima radi prisustva što 
veće energija iz istih, dok je za 
bezmasnu mišićnu masu naj-
bitniji unos proteina. Razlika 
je u cepanju i obnavljanju tj. 
samom povećanju mišićne 
mase gde u kardirespirator-
noj formi maltene ne posto-
ji. Ako imate za cilj tanko iz-
drživo telo kardiorespiratna 
forma je pun pogodak za vas, 
dok ako vam cilj jako i silno 
telo posvetite se tegovima.

Piše: Strahinja Perović, trener i fizioterapeut

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com

Zajedno jači

Okolnosti koje su dovele do 
pojave dve ekipe ostale su u 
prošlosti, “dogovor kuću gra-
di”, pa će ljubitelji košarke 
svu navijačku energiju po-
novo moći da usmere u klub 
koji Srbobranci vole i prate 
više od šest decenija. Sve je 
dogovoreno početkom leta, 
ali je bilo potrebno dosta vre-
mena da se uspešno okonča i 
birokratski deo posla.
“Ovo je jedan od bitni-

jih događaja u sportu kod 
nas, a meni posebno drag, 
kako sa pozicije predsed-
nika opštine Srbobran, tako 
i na ličnom planu jer je za 
mene košarka najlepši sport. 
Ako uzmemo u obzir tradi-
ciju koju Srbobran poseduje, 
vezano za košarku, i narav-
no na ulaganja koja lokal-
na samouprava čini kon-
tinuirano za razvoj spor-
ta uopšte, čini mi se da je 
ovo jedan važan događaj i 
lepa vest. Кošarkaški klub 

‘Akademik’ će nastaviti svo-

ju tradiciju, spajanjem dva 
dosadašnja kluba ulazi se u 
novu etapu koja je na zdra-
vim osnovama. Nama je prvi 
cilj da se kvalitetno radi sa 
mladim, a onda će se posti-

zati i dobri rezultati sa seni-
orima. Maksimalno ćemo 
se potruditi da košarkaši-
ma, ali i drugim sportistima, 
obezbedimo najbolje uslove 
za rad. Samo tako možemo 
očekivati dobre rezultate”, 
rekao je Debeljački.

Novi КК “Akademik” baš-
tini svu tradiciju prepoznat-
ljivog kluba bogate istori-
je i jači je u svakom smislu 
od oba kluba koja su se tak-
mičila prošle sezone. Zato se 
očekuju dobri rezultati u I 

Srpskoj ligi. Do dogovora se 
došlo zahvaljujući stanovištu 
da je spajanje u interesu dece, 
košarke i svih Srbobranaca. 

“Drago mi je što smo posti-
gli dogovor i što će klub još 

jači nastaviti da radi. Кlub 
je i do sada postojao, tak-
mičio se i imao rezultate, 
ali zajedničkim snagama i 
uz podršku lokalne samou-
prave možemo očekivati još 
više i još bolji rad sa decom. 
Promovisanje košarke kao 
jednog od najlepših spor-
tova i razvoj dece od počet-
nika do dobrih košarkaša, 
jeste osnovni cilj, a ako im 
pružimo priliku da igraju 
u snažnom klubu u svom 
mestu, postoji šansa da će 
se zadržati u Srbobranu”, 
poručio je Aleksandar Gru-
bić, član UO КК “Akademik“

Zadovoljstvo nije krio ni 
Jovica Andrić, prvi trener 
kluba. “Jako sam srećan, 
vraćam se na mesto gde sam 
beležio svoje najveće uspe-

he u trenerskoj karijeri. U 
sezoni 2016/17. sam uspeo 
da uvedem ‘Akademik’ u re-
publički rang takmičenja, i 
sigurno je da bih voleo sve to 
da ponovim. Postoji želja i 
ambicija za to, ali na prvom 
mestu je ulaganje u mlađe 
kategorije, na njima je ak-
cenat, pa tek onda prvi tim. 
Želja nam je da što više naše 
dece dovedemo do prvog 
tima, ako bi smo to u nared-
nim godinama ostvarili bio 
bi to veliki uspeh. Nakon če-
tiri godine postojanja OКК 

‘Srbobran’, i velikih rezulta-
ta, došlo se do razumevanja 
uprava dva kluba. U interesu 
je svih nas da postoji jedan 
klub, da bude jak i da nosi 
ime ‘Akademik’, koje posto-
ji od 1954. godine. Tradicija 
se nastavlja, imamo odličan 
temelj, jaku upravu i snaž-
niji trenerski tim”, rekao je 
Andrić.

• U zavisnosti od cilja ova dva pojma mogu ići 
jedan uz drugi Ili mogu biti zasebni. Razlika je 
u načinu treniranja i vrsti treninga. 

Spajanje dva lokalna kluba - OКК “Srbobran”
i КК “Akademik” 

• Dva košarkaška kluba u Srbobranu od naredne godine u sportske po-
bede kreću zajedno – pod grbom КК „Akademik“.




